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Vážený pane předsedo vlády, 

 

dovolte mi prosím, abych Vás požádal o chvilku Vašeho času a pozornosti. Obracím se na Vás 

v souvislosti se současným děním v energetickém sektoru.  

Před nedávnem se Svaz měst a obcí ČR obrátil na vládu a konkrétní ministerské rezorty 

několika dopisy, ve kterých vyzýval k řešení dopadů energetické krize, nejen na místní 

samosprávu, ale i na společnost jako celek.  

Rezorty životního prostředí a průmyslu a obchodu jsme v našem dopise (naše č.j. 349/2022, ze 

dne 19.7.2022) upozornili na naléhavou potřebu městských tepláren, která spočívá v oddálení 

přechodu na ekologicky šetrnější paliva. Toto opatření vnímáme jako nutné proto, aby mohlo 

být během nadcházející topné sezóny zajištěno nepřetržité a cenově dostupné zásobování 

obyvatelstva teplem. Vedle návrhu opatření jsme ve zmíněném dopise žádali oba rezorty o radu, 

jak mají ve věci zajištění dodávek tepla obyvatelstvu samosprávy postupovat. Podobně jsme již 

dříve žádali (naše č.j. 317/2022, ze dne 20.6.2022) pana ministra Ing. Síkelu, aby teplárenský 

segment nezůstal opomenut při přípravě opatření pro energetiku. 

Jak vhodně zmiňuje Svazek měst a obcí z okresu Karviná ve svém apelu ze dne 21.7.2022, 

adresovaném panu ministru Ing. Síkelovi, současná situace, kdy energie zdražují i o stovky 

procent, začíná být pro obce naprosto kritickou a mnohdy hrozí uzavřením či zásadním 

omezením podstatné části obecní infrastruktury. Toto jsem ostatně zmiňoval již v dopise 

adresovaném Vaší osobě a Vašim kolegyním a kolegům ve vládě, ve kterém jsem navrhoval 

přijetí kompenzačního balíčku, jenž by tuto bezprecedentní situaci řešil (naše č.j. 330/2022, ze 

dne 27.6.2022).  

Kromě tématu zajištění dodávek tepla jsme dále žádali MPO o přípravu legislativního rámce pro 

tzv. komunitní energetiku (naše č.j. 339/2022, ze dne 30.6.2022). SMO ČR považuje za velkou 

chybu, že dosud není připraven zákonný rámec pro projekty komunitní energetiky, která sama 

sice zmíněnou krizovou situaci nespasí, ale rozhodně při jejím zvládání může pomoci. Díky 

absenci relevantních právních předpisů jsme, bohužel, promeškali jarní a letní období, kdy 

mohla být, ještě před nástupem topné sezony, řada šikovných projektů uvedena v život. 

Z MPO jsme dostali dvojí reakci od pana náměstka Ing. et Ing. Neděli (č.j. MPO 

71052/22/41100/410000 a č.j. MPO 69502/22/41100/41000, obé ze dne 12.7.2022). Ten shrnul 

současné návrhy kompenzačních opatření, především tzv. úsporného tarifu, do kterého byl 
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skrze pozměňovací návrh zahrnut mj. příspěvek na úhradu nákladů na teplo, dále ve vztahu 

k teplárenství avizoval snahu ústředních státních úřadů o notifikaci EK v souvislosti s aktivací 

tzv. přechodné transformační podpory, dle zákona o podporovaných zdrojích energie. 

Současně nám oznámil, že se pracuje na transpozici unijní legislativy, která by měla do českého 

právního řádu přinést základní rámec pro fungování energetických společenství. Závěrem pan 

náměstek avizoval ochotu MPO jednat o navrhovaném kompenzačním balíčku pro obce  

a města, jak ale správně dodává, toto jednání se musí uskutečnit ve spolupráci s ostatními 

rezorty. Rád bych se Vás dotázal, zda by z Vašeho pohledu bylo možné se sejít a zahájit  

na toto i další energetická témata diskuzi? 

Vážený pane premiére, Vám a Vašim kolegyním a kolegům děkuji za projevené úsilí současnou 

situaci řešit a za odvážný postoj, který zastáváte ve vztahu k válce na Ukrajině. Věřím,  

že hovořím za všechny představitele místní samosprávy, když řeknu, že naše připomínky  

a návrhy jsou, stejně jako ve Vašem případě, vedeny upřímnou snahou o překonání současné 

nepříjemné situace, posílení bezpečnosti naší země a její celkový rozvoj. Nepochybuji,  

že společně dokážeme zvládnout veškeré výzvy naší doby. 

 

Děkuji za Váš čas a pozornost. 

 

S úctou, 

 

 

 

 

 

Vážený pan  

prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M.  

předseda vlády 

 


